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Vietējo ābolu nepietiek
Tikai daļa svaigo vietējo dārzeņu un augļu nopērkami visu gadu
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Latvijas ābolu audzētājiem ir kur tiekties, jo vietējā tirgū piedāvājums nespējot nodrošināt pieprasījumu.

Latvijā kopējās augļu un ogu 
platības kopš 2016. gada pieau-
gušas par 24%, sasniedzot vairāk 
nekā 8900 ha 2020. gadā. Galve-
nokārt pieaugušas upeņu platības 
– par 89%, cidoniju – par 133%, 
krūmmelleņu – par 79%. Arī ābo-
lu raža pieaugusi par 41%, taču 

kopumā nozarei vēl ir kur augt, 
jo vietējā tirgū piedāvājums ne-
spēj nodrošināt pieprasījumu.  Lai 
arī platības aug, pieprasījums pēc 
vietējās produkcijas nebūt ne-
esot nodrošināts. Pētījums lieci-
not, ka visvairāk trūkst vietējo 
dārza augļu – ābolu, ķiršu, bum-

bieru, dažādu ogu, dārza ķirbju, 
cukīni, kabaču un patisonu, sīpo-
lu, šalotes sīpolu un maurloku. 
Toties esam nodrošināti ar vietē-
jiem burkāniem, galda bietēm un  
kāpostiem.  
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"Es sagaidu 
konkrētus 
pasākumus"
Prezidents atkārtoti aicina 
valdību samazināt PVN presei

Nacionāli  
konservatīvs
dienas  
laikraksts

Kādam jābūt 
modernam 
zemessargam
Gunārs Vizulis: "Jābūt 
gatavam ne tikai ar ieroci 
aizstāvēt valsti, bet arī  
palīdzēt tai miera laikā."
INTERVIJA "ZEMESSARGS" 1–4

Vai skolotāji 
pelnīs virs  
2000 eiro? 
Jaunais pedagogu algu 
modelis ir ļoti dāsns, taču 
tā ieviešanai trūkst gan 
naudas, gan skolotāju. 
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Vārda diena
TĀLE [7],  
RAIMONDA [191], 
RAINA [98],  
KLEMENTĪNE [15].  
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Uldis 
Mierkalns: 
"Zemes un meža 
īpašumiem jāpieder 
Latvijas pilsoņiem!"

Intervija LB5

Nora Ikstena: 
"Latvijas politikā esmu 
bijusi tieši vienu 
dienu. Es iešļūcu un 
aizmirdzēju prom."

Kultūra14

Valsts prezidents Egils 
Levits vakar nosūtījis val-
dībai savu viedokli par lat-
viešu valodas kā vienīgās 
valsts valodas nostiprināša-
nu un norādījis uz, viņaprāt, 
svarīgiem rīcības virzieniem 
valsts valodas politikas īste-
nošanā. "Izmantojot iespēju, 
ka Ministru kabinets lems 
par Valsts valodas politi-
kas pamatnostādņu 2021.–
2027. gadam apstiprināša-
nu, Valsts prezidents sa-
vā viedoklī uzsvēris Satver
smē noteikto valsts valodas 
konstitucionālo nozīmi un 
nepieciešamību to atbilstoši 
ietvert politikas plānošanas 
dokumentos, likumdošanā 
un praksē," vēsta Valsts pre-
zidenta kanceleja. 

Vēstulē Ministru kabine-
tam Valsts prezidents atkār-
toti aicina samazināt pievie-
notās vērtības nodokli lat-
viešu oriģinālliteratūrai un 
masu informācijas līdzek-
ļiem latviešu valodā. 

Jāatgādina, ka pirms 
trim mēnešiem valsts galva 
jau vērsās ar vēstuli pie val-
dības, aicinot to sadarbībā 
ar grāmatniecības un preses 

izdevēju nozares pārstāv-
jiem izvērtēt iespēju noteikt 
pievienotās vērtības nodok-
ļa (PVN) samazināto likmi 
5% apmērā mācību un ori-
ģinālliteratūrai un iespied-
darba un elektroniska izde-
vuma formā izdotām avī-
zēm, žurnāliem, biļeteniem 
un citiem periodiskiem iz-
devumiem un to abonent
maksai. Tad Levits atgādi-
nāja, ka "Latvija ir vienī-
gā vieta pasaulē, kur var 
tikt garantēta latviešu valo-
das un kultūras pastāvēša-
na un attīstība". Aizstāvot 
PVN likmes samazināšanu 
masu medijiem, prezidents 
uzsvēra, ka ar vārda brīvī-
bas nodrošināšanu vien ne-
pietiek, lai "pastāvētu pietie-
kami apjomīga, daudzveidī-
ga un kvalitatīva demokrā-
tiskā diskursa telpa", bet ir 
jābūt arī avotiem, kas pro-
ducē attiecīgo saturu, un ka-
nāliem, kas to novada infor-
mācijas saņēmējiem. Finan-
šu ministrija toreiz ziņoja, 
ka vērtēs Valsts prezidenta 
priekšlikumu.
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